
Zn: KRG.0012.4.2021

Protokół Nr 4l202I

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy

odbytego w dniu 23 listopada 2021roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiedzenie otworzył. Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka i na

wstępi e p owitał członków p o szcze gó lnych Komi sj i.
Stwierdził, ze na stan 15 członków Komisji zgodnie z listę obecności
w posiedzeniu udziaŁ bierze 14, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji.
W obradach nię brałudziału radny Robert Doniecki.

Lista obęcności stanowi załącznik nr 1 do protokołu .
Następnie Przewodn icz4cy Komisj i powitał :

- Wojta Gminy Henryka Koniecznego,
- Skarbnika Gminy Annę Wajnbergęr'
- SekretarzaGminy Barbarę Badelską'
- Inspektora ds. drogownictwa Wojciecha Domańskiego,
- lnspektora ds. podatkow Dorotę Zganiacz.

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 2.

_ Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porz4dek posiedzenia w zwiqzku z tym Przewodnicz4cy Rady Gminy zwrócIł
się o zgłaszanie zmian do tego porzędku.
Do proponowanego porzqdku nikt nie zgłaszał zmlan, więc zostat" przyjęty
jednogłośnie i stanowi za|ącznik nr 3 do niniejszego protokołu w następujęcym

brzmieniu:

. 1. otwarcie posiedzenia i stwierdzęnle quorum.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokołów Z poplzednich posiedzeń wszystkich Komisji.
4. omówienie i zaoptniowanie ptopozycji stawek podatków i opłat

lokalnych na 2022 rok.
5. Informacj a o przygotowaniu do zimowego utrzymania dróg. .{s
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omówienie projektów uchwał nanajbIiiszą sesję Rady Gminy.
Wolne wnioski i informacje.
Zakonczęni e posied ZefIIa.

Ad pkt 3.

Przyst4piono do przyjęcia protokołów z poprzednich posiedzeń
wszystkich komisji.
Nie zgłoszono Żadnych uwag do Protokofu Komisji Rewizryjnej Nr 61202I
z dnia 27 puździernika 20fI roku i został jednogłośnie przyjęĘ.
Nie zgłoszono równiez uwag do Protokołu Komisji Rozwoju Gospodarczego
Nr 5/202 1 z dnia 25 puździemika 202I roku i został.jednogłośnie ptryjęty.
Do Protokofu Komisji Spraw obywatelskich ł]r 5l202I z dnia 27 października
202I roku takze nie zgłoszono uwag i zostat. przyjęty jednogłośnie.

Ad pkt 4.

W tym punkcie Pizewodniczqcy Rady Gminy oddał prowadzenie
posiedzenia Przewodniczqcemu Komisji Rozwoju Gospodarczęgo Janowi
Rutowiczowi, który udzielił głosu Wójtowi Gminy Fałków Henrykowi
Koniecznemu. Pan Wojt zaproponował, by na najbliższej sesji Rady Gminy
Wzyjqa uchwałę w sprawie obnizenia średniej cęny skupu iyta dla celów
wymiaru podatku rolnego za 202f rok do kwoty 52,00 zt z kwoty 6I,48
przyjętej ptzez GUS. Proponowana stawka jest taka sama jak w roku biei4cym,
poniewaz rolnicy borykaję się z problemami będęcymi skutkami pandemii
COVID -I9 i zawirowaniami cen na rynku. Pan Wójt podsumował, ze kondycja
finansowa gminy nie jest zła i pozwala na utrzymanie proponowanej kwoty
w roku przysztym. Członkowie Komisji jednomyślnie zaopiniowali pozytywnie '

proponowanę stawkę w wysokości 52,00.
Następnie wójt Gminy poprosił o tozwazenie przyjęcta uchwały

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi
z dochodów własnych niepochodzqcych z pobranej opłaĘ Za gospodarowanie
odpadami komunalnymi. obowięzuj qce przepisy prawne wymagaję podjęcia
takiej uchwały, na dzien dzisiejszy trwa procedura przetargowa zwiqzana
zv,ryłonieniem odpowiedniej firmy odbierajęcej i zagospodarowujęcej odpady.
Nie znamy jeszcze kwoty jakę gmina zaptaci za te usługi, ale w przypadku
gdyby optaty i koszty nie zbilansowĄ się, musimy byc przygotowani na
dopłaty.
Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie
pokrycia części ko sztów gospodarowania odpadami komunalnymi.
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Będęc przy temacie odbierania odpadów od mieszkańców Prowadzqcy lan
Rutowicz zgt.oslł, Żeby występió z pismem do PGK w Końskich by nie odbięrali
gromadzonych liści. Często mieszkańcy dekłaruję posiadanie kompostownika
w gospodarstwie domowym, natomiast zbierajQ do worków liście i je oddaję
jako odpady zmteszane.
Następnie o głos poprosił radny Grzegorz Baran i zaproponował by gmina
przystqpiła do r-łoŻenia wniosku w sprawie dopłat do oddawanych przęz
rolników folii rolniczel i sznurka.

Ad pkt 5.

W tym punkcie prowadzenie przejqł. Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej
Grzegoru Baran. W celu omówienia przygotowania dróg do zimowego
utrzy mania dróg udziellł gło su inspektorowi Woj ciechowi Domańskiemu.
Inspektor Domański powiedział min. Do zimowego utrzymania dróg na Sezon
zimowy 202112022 przyjęto 40 km dróg gminnych oraz około 76 km dróg i ulic
stanowięcych uzupełnia14c4 sieó dróg na terenie Gminy Fałków.
Ww drogi podzielono na III kategorie ( standardy) utrzymania

o do I standardu zakwalifikowano 40 km
o do II standardu zakwalifikowano 14 km
. do III standardu zakwaliftkowano 62km

Przy kwalifikacji drog do poszczególnych standardów brano pod uwagę drogi,
po których prowadzony jest dowóz dzięci do szkół na terenie naszej Gminy tj.
Publicznej Szkoły Podstawowej w Fałkowie i w Czermnie.
Na okres zimy 202112022 r.IJrzqd Gminy w Fałkowie dysponuje n/w sprzętem :

o do odśniezania dróg - f (dwa) płogi śniezne jednostronne Zamontowane
przy samochodach Z napędem na trzy osie Star 266 oraz 1 pfug

" dwustronny zamontowany przy ci4gniku rolniczym John Deere,
. do odśniezania chodników pług jednostronny zamontowany przy

ci4gniku gminnym lJrsus 3512,
. W wyniku występuj4cych bardzo duŻych zasp śnieznych mamy zawartę

porozumienia umożIiwia1qce natychmiastowy wynajem dodatkowego
sprzętu w postaci dwóch koparko-ładowarek.

. do zwalczania śliskości - jedna piaskarka cięgnikowa + 200 ton piasku
z solq.

Ponadto poinformował, Że na terenie naszej Gminy zlokalizowane S4:

droga krajowa Nr 42 oraz drogi powiatowe.
Utrzymarie drogi krajowej Nr 42 lezy w gestii Obwodu Drogowego
w Jacentowie, a dróg powiatowych |eŻy w gestii obwodu Drogowęo
w Końskich.
?



Prowadzqcy Grzegorz Baran poprosił o rozwaŻenie możliwości odśnieżania
drogi przez Szpinek do wiaduktu przez operatora z Fałkowa Tomasza
Waszczyka, Żeby operator z Czermna Władysław Majkowski n\e przyjeŻdŻał
specjalnie do tego odcinka.
Radna Elżbieta Śliwińska poprosiła o poprawienie nawierzchni drogi
w Czermnie obok posesji p. Władysława Majkowskiego.

Ad pkt 6.

Następnie prowadzenie obrad przej$ Przewodniczqcy Komisji
obywatelskiej Bogusław Bartos. Poprosił Skarbnik Gminy Panię Annę
Wajnberger o omówienie projektów uchwał przygotowywanych na posiedzenię
na1bIizszych sesji. Pani Skarbnik wyjaśniła, Że zmiany zarówno w Budżecie
Gminy Fałków na 202I jak równięz w Wieloletniej Prognozie Finansowej na
Iata 202I-2026, po stronie wydatków i dochodów podyktowane sQ decyzjami
Wojewody Świętokrzyskiego, informacj ami z Ministerstwa Finansów i pismami
z j ednostek organizacyj nych gminy.

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłozone projekty
uchwał.

Następnie Sekrętarz Gminy pani Barbara Badelska omówita potrzebę
przyjęcia zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwi 4zywania
Problemów Alkoholowych or az P rzęciw działania Narkomanii w Gminie Fałków
na 2021 rok w zakresie zwiększenia wydatków na psychologa i zorganizowania
gwiazdkowego turnieju w szkołach. Dalej Pani Sekretarz omówiła punkty
wprowadzane uchw ałq * sprawie zmiany Statutu Publicznego o środka Zdr owia
w Fałkowte oraz omówita projekt uchwaĘ w sprawie przyjęcia współpracy
z otgarizacjami pozarzqdowymi na2022 rok, w którym przeznacza się środki na
te zadania w wysokości 65.000 zł.

Radna Maryla Domańska prosiła by przy zakupie wyposazenia do świetlic
wiqjskich mieć nauwadze świetlicę w Czermnie.

Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka zauwaŻył., Ża środki
przeznaczane na psychologa sę bardzo trafnte wydawane, ZaIIwaŻa się wzrost
zapotrzebowania zarówno wśród dzięcijak i dorosłych nawvyty u psychologa i
jeśli tylko będzie to mozliwe na|ezy wydłuĄc czas pracy psychologa.

Radny Jarosław Kaczmatek wysunęł mozliwośc zakupienia rentgena na
potrzeby miej scowego ośrodk a zdrowia.

Ad pkt 7.

W tym punkcie ponownie przej4ł. prowadzenie Przewodnicz4cy Rądy
Gminy Piotr Gonerka, ktory poinformował zebranych, ze I listopada weszło
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w zycie rozporządzęnię w sprawie wynagradzania pracowników
samorzqdowych, które m.in. podnosi minimalne stawki wynagrodzenla
zasadniczego urzędników JST w związku, z podwyzkę płacy minimalnej.
Zostało takze wydane rozporzqdzenię Rady Ministrów z dnia 27 października
202I r. W sprawie maksymalnej wysokości diet przystuguj4cych radnemu
gminy. Zmiany regulacji prawnych wprowadzajq potrzebę dostosowania do
nich naszych miejscowych uregulowan i dlatego Wójt Gminy Zaproponował
zmianę dotychczasowych diet. Dla sołtysów z kwoty |50 zł za dotychczasowy
udziat. w sesji na miesięczny ryczałt w wysokości 250 zt, natomiast dla radnych
proponuje się podwyikę z 300 zł za doĘchczasowe wynagrodzenię za ptace
w posiedzeniach komisji i sesji na miesięczny ryczatt WynoszQcy 800 zt.
DIa przewodniczqcych poszczególnych komisji zaproponowano kwotę 1000 zł'
dla Przewodnicz4cego Rady Gminy kwotę 2140, a dla Wiceprzewodnicz4cej
kwotę 1500 zł.

Przewodniczqcy Rady Gminy dodat, ze radny bioręc udziaŁ
w posiedzeniach komisji i sesji rady gminy traci w tym czasie uposazenie za
godziny w miejscu swojej stałej pracy.

Radny Jarosław Kaczmarek wysunqł wniosek podwyzszenia
proponowanej stawki dla sołtysów na kwotę 300 Zt,, poniewaz ci ludzię
wykonujęc obowięzki słuzbowe często przemieszczajq się swoim własnym
pojazdem za potrzebami mieszkańcóq bqdź zakupami na rzęcz lokalnych
budynków wiejskich, poświęcaję własny czas. Wniosek ten poparła radna
Agnieszka Zenka - Zganiacz i radny Grzegorz Baran, który potwierdz7Ł, ie sam
będ4c sołtysem niejednokrotnie poświęcał dla społeczności swojego sołectwa
swój czas kosztem prywatnych zobowlqzan.

Radni jednomyślnie opowiędzieli się za miesięcznym wynagrodzeniem
dla sohysów w kwocie 300,00 zł.

W kwestii podwyŻek dla radnych radny Jan Dziuba zapytał co na to
powiedzę mieszkańcy i jak przyjmą te podwyżki. W dyskusji zabraŁ głos wójt
Henryk Konieczny, który powiedział, Że gmina jest w dobrej kondycji
finansowej' mimo pandemii dośó sprawnie przebiegajq dotychczasowe
inwestycje, nie podnosimy kolejny, czwarty rok lokalnych podatków, jak s4dzi
mieszkańcy dostrze gajq pracę radnych i urzędników

Radny Grzegorz Baran równiei opowiedział się w tym tonie, zę

mieszkańcy nie majq podnoszonych podatków i zrozumie14 potrzebę podwyzki
diet.

Przewodniczqcy Rady Gminy podkreślił, Że obowięzki radnego nie
sprowadzaję się tylko do udziału w posiedzeniach komisji przedmiotowych czy
sesji RG. Radny jest przedstawicielem lokalnych społeczności, przedstawia ich
Sprawy' zapoznaje się z tematami projektów uchwał, pozyskuje wiadomości i
opinie w tym czasie, rozmawia zIudźml, przygotowuje się do sesji.

Wobec powyzszego projekt uchwaĘ w sprawie podwyzek
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radnych zo stał j e dnomyś lni e pozy.tywni e zaop ini owany"
Następnie Przęwodniczqcy Rady Gminy odcz7Ąat projekt uchwĄ w sprawie
podwyzki wynagrodzęnia dla wójta, w.którym Zaproponowano kwotę
wynagrodzenia zasadniczęgo w wysokości 10 250 zŁ, dodatek staŻowy 20Yo

Wynoszęcy 2 050 zł, dodatek funkcyjny 3 150 zł i dodatek specjalny 4 020 zł..

Radny Jarosław Kaczmarek podkreśIlł, iejest to podwyzka spowodowana
zmianami ustaw obecnego sejmu l rzqdu i nalezy się do tego ustosunkowaó.

Ęm bardziej, ze w 2018 roku odebrano wł.odarzom 20 %o uposaŻenia.
Nie było więcej dyskusji w tym temacie, wSZyScy radni jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowali proj ekt uchwĄ.

Następnie Przewodniczqcy Rady Gminy poinformował' ze wKU
w Kielcach poprosiło o wyrazenie zgody na przybycie swojego przedstawiciela
na obrady sesji w celu promowania naborów mtodych ludzi w szeregi
wojskowe.
Poinformował równieŻ, ie mamy nowQ umowę na oprogramowanie zwi4zane
z transmisjami obrad i szerokopasmowy Internet, w zwiqzku z tym obrady sesji
on-line będę przekarywane w lepszej jakości.

Następnie radny Grzegorz Zganiacz prosił by w IJrzędzie Gminy
zweryfikowano numerację budynków i ulic w poszczególnych miejscowościach,
poniewaz słuiby ratowniczę często majq problem z dotarciem do
potrzebujęcych. Tę propozycję Z prośb4 o podjęcie dział.uh poparli radny
Jarosław Kaczmarek i radna Asnieszka Zenka - Zganiacz.

Ad pkt 8.

W zwiqzku ze zręalizowaniem porz4dku wspólnego posiedzenia Komisji
Przęwodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował wszystkim za udział,
i zamkn$ posiedzenie.

" Na tym protokół zakonczono.

Protokółował.a:
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